
31. august 2024 kl. 18:00

Samfundsmøte: På leting

etter sannheten

Dagsorden
1. Møtet er satt

Møtet er satt 18:03

2. Godkjenning av dagsordenen

Dagsordenen godkjennes ved akklamasjon

3. Styret informerer v/ Mari Charlotte Soland

Siden sist har Styret åpnet nybygg, vi har hatt programperiode. SDK og

Styret har vært på Arendalsuka. Vi har også hatt bannermaling og gått i

klimamarsj.

Utover det har Styret intet nytt å melde.

4. Politisk femminutt

4.1 Mitt navn er Jonas, og jeg er medlem.

Da vi åpnet nybygg var Adresseavisa så elskverdig at de møtte opp og

skrev en liten sak. Hadde en liten faktaboks “disse har betalt” og listet

opp alle sponsorene som har betalt, rett skal være rett. Men glemte

også å nevne et par ting. 35 millioner har samfundet selv betalt. 3,5

millioner har medlemme gitt i store og små gaver og de 40 millionene

som velferdstinget har bidratt med er direkte fra semesteravgiften som

alle studenter i Trondheim, Gjøvik og Ålesund betaler. En tredjedel av

byggesummen er det studentene selv som har bidratt med i sitt eget



bygde. Så neste gang du tenker at vi er så heldige at vi fikk dette bygget

av Reitan så husk at vi var mest heldige fordi vi ordnet det selv.

5. Innledning ved Lajla Ellingsen

Jeg er det som kalles for Gravsjef i Adresseavisa. Det betyr at jeg leder

undersøkelse ved journalistisk arbeid. Det betyr at jeg har den artigste

jobben, den skumleste og mest spennende jobben i Adresseavisa.

Jobben våres er fortsatt å bite oss fast og prøve å dokumentere det som

andre ønsker å holde skjult. Vi gjør veldig mange forskjellige ting. Jeg

skal gi dere en liten smak på hvordan vi jobber. Nå skal jeg spille av en

video, og ber dere følge med på høyre side. Mannen deres ser her, som

sier at det er vår papp, og er Trondheims nest rikeste mann. Han heter

Francis Hay. Denne videoen her er ikke superviktig, men er en av de få

dokumentasjonene på at han faktisk finnes. Denne filmen fikk vi tips om

tidlig i prosjektet da vi undersøkte om virksomheten hans og er derfor

viktig for oss. Vi er avhengig av gode tips for å lage gode saker. Denne

videoen fikk vi et år før vi var ferdige, og det han gjør her er å rive

plakaten fra en ung demonstrant som demonstrerer mot

arbeidsforholdene i nord invest. Med å si at det er vår papp. Etter et år

kan vi fortelle hvordan Hay ble Trondheims nest rikeste mann. Og bare

for at dere skal få et lite inntrykk av hvordan det kan se ut på trykk, gir

jeg dere bare starten av den digitale presentasjonen vi har hatt på Nord

Invest og Hay. Vi har hatt mange saker, men det er starten på første sak.

Det er mye mer, men vi skal stoppe her. Så, qr-kode, logg dere inn, det

er gratis. LES avisa, det her er byen dere bor i.

6. Sofaprat

7. Kunstnerisk innslag ved Strindens Promenade Orchester

8. Pause



9. Sofaprat med spørsmål fra salen

9.1 Anders: Hei, jeg heter Anders, og jeg er medlem og dette er min

første gang på talerstolen. Jeg har spørsmål om dette med

egeninteresse. For når dere har brukt mye tid på å lage en sak eller lagt

ned mye ressurser, arbeid, tid. Det er en økonomisk interesse i det hele.

Dere har kommet frem til noe, men kanskje ikke det dere ønsker å

komme frem til. Så dypt som dere ønsket å komme. Hvordan klarer man

å balansere dette ikke for dere selv, men for bransjen generelt. Vinkler

man saken annerledes? Eller dropper man saken?

9.2 Maya: Jeg heter Maya og jeg er medlem. Jeg får mine nyheter fra

flere kanaler. F.eks. TikTok. De har basert hele profilen sin på å være en

slags journalist og gir ut nyheter selv og de får en større plass i

samfunnet og det ser vi hvor de blir invitert til NATO sitt toppmøte og

rapporterer derfra. Så det jeg lurer på er om pressens faglige utvalg har

en definisjon på når er man journalist og når kan man sende inn en

klagesak. Er vi da på vei til et sted hvor man kan sende inn en klagesak

på en tik tok bruker som er en slags journalist da eller ikke.

9.3 Jonas: Ærede storsal, mitt navn er Jonas og jeg er medlem. Jeg leste

en kommentar i klassekampen. Han la frem at saken om Marius Borg

Høiby, avslørte et hul i vær varsom plakaten. Det ble publisert i løpet av

2 uker, nesten 900 saker og at han naturligvis måtte føle på et stort

press at det var flere aviser og deler av presse, ringer og publiserer den

samme saken bare på ulike plattformer. Både VG og Gudbrandsdalen

Dagningen vil kommentere kongehuset. Tenker dere på dette i PFU, og

dere som skriver saker. Tenker dere at nå har både Dagbladet, VG og

NRK ringt, skal også Adresseavisa ringe.



9.4 Anders: Ærede storsal, Anders og jeg er medlem. Med katta ut av

sekken, dere har skrevet en sak og så viser det seg at noe er feil eller

dere har skrevet en sak der det er småfeil. Finnes det egentlig noen

form for å gjøre opp for de? For hvis det er en forsidesak og den er lest

av hele byen og hele landet, så vil det aldri bli en rettelse som når like

mange eller like bredt. Hvordan forholder PFU seg til det og hvordan er

det man håndterer det på en rettferdig måte? Hvilke represalier har man

mot journalister som gjør det med vilje eller uvilje?

10.Eventuelt

11. Kritikk av møtet

12. Møtet er hevet

Møtet er hevet 19:56



Signatur:

Leder/Ordstyrer Nestleder/Referent

Rami Chumber Mari Charlotte Soland


